
Κρίσιμη ώρα για την τύχη του Ελληνικού
Συνεχίζονται οι έντονες διαμάχες για τον τρόπο χρηματοδότησης και τον χαρακτήρα του πάρκου που πρόκειται να δημιουργηθεί
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Το 1937, η περιοχή όπου σήμερα βρί
σκεται το παλαιό αεροδρόμιο του 
Ελληνικού ήταν μια μεγάλη κηπούπο
λη με ελάχιστα σπίτια: το Χασάνι, που 
σημαίνει σκληρό, ανώμαλο έδαφοε. Οι 
εργασίεε κατασκευήε του αεροδρομί
ου, που ξεκίνησαν το 1938 έμελλε να 
καθορίσουν το πρόσωπο τηε ευρύτε- 
ρηε περιοχήε για τα επόμενα εβδομή
ντα  χρόνια. Σήμερα η τύχη τηε ίδιαε 
περιοχήε αποτελεί τη  μεγαλύτερη 
πρόκληση τω ν τελευταίων δεκαετιών 
για την Αθήνα. Θα γίνει το Ελληνικό 
μια ακόμα χρυσή μετριότητα, ένα μι- 
σοεγκαταλελειμμένο πάρκο με ολίγη 
από οικολογική ευαισθησία; Θα γίνει 
η χαριτωμένη «πίσω αυλή» ενοικιαζό
μενων ολυμπιακών εγκαταστάσεων;

Η πιο μεγάλη παρέμβαση 
στο φυσικό και αστικό 

περιβάλλον της Αθήνας.

Θα φυτευθεί τόσο ώστε να γίνει η 
πρώτη... αστική ζούγκλα στον κόσμο; 
Το μόνο σίγουρο είναι ότι το  Ελληνικό 
θα σηματοδοτήσει τη  νέα πορεία τηε 
πρωτεύουσαε. Ομωε, δύο βήματα πριν 
από τιε τελικέε αποφάσειε ο καβγάε έ
χει ανοίξει και καλά κρατεί. Από τη 
μια πλευρά βρίσκεται αμετακίνητο το 
ΥΠΕΧΩΔΕ, έχονταε προαποφασίσει 
t o u s  κεντρικούε άξονεε του πάρκου 
πριν από διεθνή διαγωνισμό: Ο πυρή- 
vas του πάρκου θα έχει έκταση 4.000 
στρέμματα- περίπου 300 στρ. θα κατα
λαμβάνονται από εγκαταστάσειε υπο
δομών που θα διατηρηθούν (λ.χ. ολυ
μπιακά γήπεδα), ενώ επιπλέον 1.000 
στρέμματα θα οικοπεδοποιηθούν και 
θα δομηθούν, προκειμένου να χρημα
τοδοτηθεί η κατασκευή και συντήρη
ση του πάρκου. Στην έκταση θα προ
στεθούν 700 στρέμματα από την υπο- 
γειοποίηση τμήματοε τηε Ποσειδώ- 
vos, ενώ θα εξεταστεί ο τρόποε σύν- 
δεσηε με την παραλία του Αγίου Κο
σμά. Οσον αφορά τη  δόμηση σε έκτα
ση 1.000 στρεμμάτων, αυτή θα κατα- 
νεμηθεί σε επτά ενότητεε ωε εξήε:

■ Το επιχειρηματικό κέντρο στη λε
ωφόρο Βουλιαγμένηε (πολεοδομικό
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Τα τέσσερα μεγάλα «ΘΑ» για το πάρκο
%  Βασικό στοιχείο της αρχιτεκτονικής μελέτης του 

πάρκου θα είναι η «ανασύσταση» των έξι ρεμάτων
που υπήρχαν παλαιότερα στην περιοχή. Στα έξι ρέματα 
θα δημιουργηθούν «διάδρομοι» υψηλού πρασίνου, 
ενώ καθένα από αυτά θα συνδέεται με δραστηριότητες 
αναψυχής ή αθλητισμού.

«Ραχοκοκαλιά» του πάρκου θα είναι οι δύο πεζόδρο- 
μοι που θα δημιουργηθούν στη θέση των διαδρόμων 
προσγείωσης και απογείωσης. Στους δύο αυτούς 
άξονες αρθρώνονται πλατφόρμες θεματικών πάρκων 
για αναψυχή, παιχνίδι, ξεκούραση, εκδηλώσεις.

Το Μητροπολιτικό Πάρκο Ελληνικού θα 
δημιουργηθεί στον χώρο του πρώην αεροδρομίου 

Ελληνικού και την παρακείμενη παραλιακή 
ζώνη του Αγίου Κοσμά.

^ Τ ο  πάρκο θα προσφέρεται για βόλτες πεζή ή με 
ποδήλατο και αναψυχή: θα περιλαμβάνει 54 
χιλιόμετρα μονοπάτια πεζοπορίας, 5,6 χιλιόμετρα 
μονοπάτια ειδικά για ποδήλατο, 6,4 χιλιόμετρα 
παραθαλάσσιου περιπάτου, 24 χιλιόμετρα ειδικά

διαμορφωμένης «μαραθώνιας διαδρομής», 4,6 
χιλιόμετρα για διαδρομή με άλογο και 3,8 χιλιόμετρα 
ειδικά διαμορφωμένης διαδρομής με γλυπτά.

) ς  Πυκνή δενδροφύτευση θα γίνει στους έξι «πράσινους 
διαδρόμους», αλλά και κατά μήκος της σχεδιαζόμενης 
επέκτασης της δυτικής περιφερειακής Υμηπού.
Στο υπόλοιπο της έκτασης θα υπάρχει κυρίως χαμηλή 
βλάστηση. Σύμφωνα με τη μελέτη, πρόκειται να 
φυτευθούν 36.800 δέντρα και 17.500 θάμνοι.
Από τα 419 μικρά και μεγάλα κτίρια που υπάρχουν 
στην περιοχή του πάρκου θα διατηρηθούν μόνο τα 41.

πολογισμόε του ΥΠΕΧΩΔΕ είναι ότι η 
οικοπεδοποίηση θα αποφέρει περί τα 
500 εκατ. ευρώ. Τα επιχειρήματα αυ
τά, όμωε, δέχονται ισχυρή κριτική. Η 
Τοπική Αυτοδιοίκηση ζητάει να χρη
ματοδοτηθεί το πάρκο από ευρωπαϊ
κά κονδύλια, ώστε να  μη χρειαστεί 
οικοπεδοποίηση. Ανάλογεε θέσειε 
εκφράζουν και ορισμένεε περιβαλλο- 
ντικέε οργανώσειε. Παράλληλα, αρ
κετοί πολιτικοί δεν δίστασαν να το 
ποθετηθούν δημόσια, εκφράζονταε 
ριζοσπαστικέε απόψειε. Ο πρώην υ- 
πουργόε Στ. Μάνοε πρότεινε να  δο
μηθεί το  μεγαλύτερο μέροε του Ελλη
νικού με πολύ ήπιουε όρουε δόμησηε 
και 1.000 στρ. να  μετατραπούν σε 
πάρκο. Με τα  χρήματα που θα συ
γκεντρωθούν, ο κ. Μάνοε πρότεινε 
τη  δημιουργία 50 πάρκων τω ν  50 
στρ. σε πυκνοκατοικημένεε περιοχέε 
τηε Αθήναε. Δημόσια τοποθετήθηκε 
και ο επίτροποε ΠεριβάλλοΥτοε, κ. 
Στ. Δήμαε: «Είμαι αντίθετοε με τη  με
τατροπή ελεύθερων χώρων του δη
μοσίου σε χ ο ίρ ο ι οικοδομήε. Θέλω 
να είναι χώροι πρασίνου, αν είναι δυ
να τόν να  γίνει και δάσοε».

Τι απ’ όλα αυτά τίθεται στο τραπέ
ζι; Τυπικά, το  ΥΠΕΧΩΔΕ συζητά: η 
μελέτη δόθηκε το ν  Νοέμβριο σε 33 
φορείε για να τοποθετηθούν έωε το ν  
Ιανουάριο. Ουσιαστικά, το  ΥΠΕΧΩΔΕ 
έχει αποκλείσει κάθε συζήτηση σ το  
«καυτό» θέμα τηε δόμ ησή . Το πιθα
νότερο λοιπόν είναι η διαβούλευση 
να εξελιχθεί σε μια τυπική κατάθεση 
απόψεων, όπωε συνέβη με το  εθνικό 
χωροταξικό.

Τι μέλλει γενέσθαι, λοιπόν, σ το  
Ελληνικό και πότε; Θα γίνει η περί
πτωση του παλαιού αεροδρομίου η 
πιο μεγάλη παρέμβαση στο φυσικό 
και αστικό περιβάλλον τηε πρωτεύ
ουσαε; Ή  θα μείνει σ τα  συνήθη μέ
τρια επίπεδα; Δυστυχώε, υπάρχουν 
πλείστεε όσεε περιπτώσειε που ενι
σχύουν τη  δεύτερη πιθανότητα. Επί- 
σηε, η Πολιτεία έχει επιδείξει τη ν  τε 
λευταία δεκαετία ιδιαίτερη ικανότη
τα σ τη ν  «κατανάλωση» τω ν  λιγο
σ τώ ν ελεύθερων χώρων τηε, με κυ- 
ριότερο παράδειγμα τη  χωροθέτηση 
τω ν  ολυμπιακών γηπέδων. Με δεδο
μένη τη  συνεχή υποβάθμιση τηε ποι- 
ότηταε ζωήε σ τη ν Αθήνα, το μόνο σί
γουρο είναι ότι οι αποφάσειε τω ν  ε
μπλεκόμενων θα κριθούν αυστηρά.

κέντρο, κάλυψη 78 στρ., χαμηλά και 
υψηλά κτίρια).

■ Την περιοχή εισόδου Βουλιαγμέ- 
νηε (γενική κατοικία, 21 στρ., έωε 
τριώροφα).

■ Το Εκθεσιακό Κέντρο (γενική κα
τοικία, 60 στρ., δυνατότητα υψηλών 
κτιρίων).

■ Την περιοχή Γκολφ Γλυφάδαε (γε
νική κατοικία, κάλυψη 33 στρ., δυνα
τότητα  και υψηλών κτιρίων).

■ Την τουριστική ζώνη κοντά στη 
Γλυφάδα και το Ολυμπιακό Κέντρο 
Ιστιοπλοΐαε (τουρισμόε, αθλητισμόε, 
κάλυψη 5 στρ.).

■ Το Κάτω Ελληνικό (αμιγούε κα

τοίκισε, 74 στρ., χαμηλά έωε τετραώ
ροφα κτίρια).

■ Την περιοχή πρώην δυτικού αε
ρολιμένα (χρήσειε τουρισμού, αναψυ- 
χήε, αθλητισμού, 29 στρ., έωε τριώρο
φα κτίρια).

Διαχρονικά, το  κύριο επιχείρημα 
του ΥΠΕΧΩΔΕ για τη  δημιουργία κα-

τοικιών και κτιρίων γραφείων ή κα
ταστημάτων στο Ελληνικό είναι η 
εισροή ζεστού χρήματοε για τη  δημι
ουργία του πάρκου, αλλά και του 
«πράσινου ταμείου», ενόε ταμείου α- 
παλλοτρίωσηε χώρων και δημιουρ- 
γίαε πρασίνου σε πυκνοδομημένεε 
περιοχέε τηε Αθήναε. Εναε γενικόε υ-

Τι προβλέπουν 
οι σχεδιασμοί 
του ΥΠΕΧΩΔΕ

Επιχειρηματικό κέντρο

@  Κατοικίες, καταστήματα, 
γραφεία

@  Κατοικίες

( 0  Ξενοδοχεία

@  Μουσείο Σύγχρονης 
Τέχνης Γουλανδρή

@  Διαδρομές Πεζών

^  Ανασύσταση ρεμάτων - 
τεχνητές λίμνες

(φ  Αμαξοστάσια τραμ - ΕΘΕΛ

φ  Ολυμπιακά Γήπεδα

Φ  Κέντρο Πολιτισμού και 
Μουσείο Ελληνικού



Χάθηκαν δέκα πολύτιμα χρόνια για την ανάπλαση
Χωρίς συγκεκριμένεε οικο- 
νομικέε μελέτεε για το  κό- 
crcos του πάρκου στο  Ελλη
νικό και τω ν  απαλλοτριώ
σεων του «πράσινου ταμεί
ου» δεν μπορεί να  γίνει ου- 
σιαστικόε διάλογοε. Την ε
πισήμανση αυτή κάνει ο 
γνωστόε καθηγητήε αρχι- 
τεκτονικήε Λουδοβίκοε Βά- 
σενχοφεν, ο οποίοε παρα
κολουθεί από κοντά τα  σχέ
δια για την ανάπλαση του 
παλαιού αεροδρομίου. Εχει 
χαθεί ήδη μια δεκαετία χω- 
pis να έχει γίνει τίποτα, πα
ρατηρεί ο κ. Βάσενχοφεν, ε
νώ  το τελευταίο διάστημα ο 
διάλογοε ανάμεσα στο 
ΥΠΕΧΩΔΕ, τη ν τοπική αυ
τοδιοίκηση και τιε οργανώ- 
σειε έχει πολωθεί. Αποτέλε
σμα είναι να μη γίνεται συ
ζήτηση για θέματα ουσίαε, 
όπωε ο τρόποε κατασκευήε 
και λειτουργίαε του πάρκου 
και ο χαρακτήραε του.

Ο κ. Λουδοβίκοε Βάσεν
χοφεν, καθηγητήε στη  σχο
λή Αρχιτεκτόνων του ΕΜΠ 
ήταν επικεφαλήε τηε επιτροπήε 
που διόρισε το  1995 το  ΥΠΕΧΩΔΕ 
για να διατυπώσει μια πρόταση 
για τη  μετατροπή του παλαιού α
εροδρομίου σε πάρκο. Οταν το υ
πουργείο αποφάσισε να αλλάξει 
γραμμή πλεύσηε και να  προχωρή
σει σε διεθνή διαγωνισμό, ορί
στηκε μέλοε τηε κριτικήε επιτρο- 
πήε. «Πάντωε και στη  δική μαε 
μελέτη, η οποία δυστυχώε δεν έ- 
φθασε ποτέ σ τη ν επεξεργασία 
τηε τελικήε πρότασηε, είχαμε συ- 
μπεριλάβει τη ν  οικοπεδοποίηση 
έκτασηε 800 - 1.000 στρεμμάτων, 
γιατί έτσ ι είχε ζη τήσει το 
ΥΠΕΧΩΔΕ», εξηγεί σ τη ν  «Κ». 
«Εκτοτε όμωε μεσολάβησαν ση- 
μαντικέε αφαιμάξειε. Το Ελληνικό 
έγινε ολυμπιακόε πόλοε, κατα
σκευάστηκαν οκτώ γήπεδα, ορι
σμένα σε παλαιά κτίρια του αερο
λιμένα, τα “προσωρινά” γήπεδα

έγιναν “μόνιμα”. Ετσι το  τμήμα 
προε τον  Αλιμο, που ήταν και το 
μεγαλύτερο ελεύθερο τμήμα, κα
ταλήφθηκε από τα ολυμπιακά γή
πεδα και τουε χώρουε τουε. Οι α- 
ποφάσειε αυτέε αφαίρεσαν πολύ- 
τιμεε επιφάνειεε και διέσπασαν 
τη ν ενότητα του χώρου».

Γνώριζαν τα στοιχεία
Οι μελετητέε, βέβαια, γνώριζαν 

τα  στοιχεία αυτά όταν προκηρύ
χθηκε ο διαγωνισμόε. «Η  μελέτη 
που επικράτησε είναι πολύ ενδια
φέρουσα από άποψη διαμόρφω- 
σηε τοπίου», λέει ο κ. Βάσενχο
φεν. «Η αναδημιουργία τω ν  ρεμά
τω ν  είναι καλή λύση από περι- 
βαλλοντικήε άποψηε, ενώ θα βοη
θήσει στον εμπλουτισμό του εδά- 
φουε. Η μελέτη πάσχει όμωε τελι
κά από την απώλεια εδαφών».

Η ανακοίνωση τω ν  τελικών

σχεδίων πυροδότησε μια έντονη 
διαμάχη γύρω από το  μέλλον του 
Ελληνικού. Ο καθηγητήε όμωε εκ
φράζει τη ν  απογοήτευσή του που 
η συζήτηση εστιάζεται μόνο στο 
θέμα του πρασίνου. «Θα έπρεπε η 
συζήτηση να  αφορά 
και το πώε θα λει
τουργήσει το  πάρκο, 
τι χαρακτήρα θα έ
χει, πώε θα “συνερ
γαστεί” με τη ν κοι
νωνία. Δυστυχώε, ο 
διάλογοε έχει πολω
θεί απίστευτα! Από 
τη  μία πλευρά, το 
ΥΠΕΧΩΔΕ λέει ότι 
δεν συζητάει πόση 
έκταση θα οικοπε- 
δοποιηθεί. Από την άλλη πλευρά, 
δήμοι και οργανώσειε αρνούνται 
κάθετα την οικοπεδοποίηση, υ- 
ποστηρίζονταε ότι μπορούν να

βρεθούν χρήματα και από αλλού 
- επιχείρημα που θεωρώ κάπωε 
λαϊκίστικο. Για να  είμαι ειλικρι- 
νήε, συμμετέχονταε στιε εκδη- 
λώσειε στο Ελληνικό το  προη
γούμενο Σαββατοκύριακο, σοκα- 

ρίστηκα με τη  στά
ση τω ν  δύο πλευ
ρών, η κατάσταση 
δείχνει να  οδηγείται 
σ τα  άκρα».

Σύμφωνα με τον  
κ. Βάσενχοφεν, ο 
διάλογοε δεν μπορεί 
να είναι ουσιαστικόε 
όταν υπάρχουν ασά- 
φειεε σε κρίσιμα ζη
τήματα. «Δ εν  κατα
λαβαίνω πώε μπορεί 

να γίνει διάλογοε και να βρεθεί 
μέση οδόε χωρίε λεπτομερή οικο
νομική ανάλυση. Προσωπικά έχω 
δεχθεί ότι θα υπάρξει εμπορική

Ο διάλογος δεν 
μπορεί να είναι 

ουσιασηκός 
όταν υπάρχουν 

ασάφειες σε κρί
σιμα ζητήματα.

Η πόλωση έχει ακυρώσει 
τον διάλογο για το Ελληνι
κό (στη φωτογραφία ό
πως είναι σήμερα), λέει 
στην «Κ » ο καθηγητής στη 
σχολή Αρχιτεκτονικής του 
ΕΜΠ, κ. Λουδοβίκος Βα- 
σενχόφεν.

εκμετάλλευση στο  Ελληνικό. 
Μπορεί, όμωε, τελικά να  αποδει- 
χθεί ότι αρκεί να διατεθούν 500 ή 
400 στρέμματα για οικοπεδοποίη
ση, αντί για 1.000. Επίσηε, μπορεί 
τα 1.000 στρέμματα να  μην τα 
“σηκώνει” η αγορά. Σήμερα η 
Αθήνα είναι κορεσμένη από κτί
ρια γραφείων».

Αντίστοιχεε ασάφειεε παρατη
ρεί και στο ζήτημα του λεγάμενου 
«πράσινου ταμείου». «Δ εν  υπάρ
χουν συγκεκριμένεε προτάσειε 
που να μαε δείχνουν ότι ξέρουν τι 
λένε. Οτι, για παράδειγμα, πρόκει
ται να χρηματοδοτήσουν τη  δημι
ουργία πάρκου στο τάδε σημείο 
τηε Κυψέληε και στο δείνα του 
Παγκρατίου. Εφόσον δεν υπάρ
χουν συγκεκριμένεε προτάσειε, 
δεν έχουν κοστολογήσει το  εγχεί
ρημα. Αρα πώε κρίνουν πόσα 
χρήματα θα χρειαστούν;».

Οι δύο κινήσεις για σωστή εξέλιξη των σχεδίων

Αυτό που πρέπει να μας απασχολήσει τώρα εί
ναι ο τρόπος υλοποίησης, τόσο για το πράσινο, 
όσο και για τις εμπορικές και λοιπές χρήσεις, ε
κτιμά ο κ. Βάσενχοφεν. Δύο κινήσεις θεωρεί ό
τι θα συμβάλλουν ιδιαίτερα στη σωστή εξέλιξη 
των σχεδίων: η δημιουργία φορέων και η στα
διακή οικοδόμηση. «Κάτι που δεν έχει μέχρι 
τώρα γίνει είναι η ίδρυση φορέα για το πάρκο. 
Αν είχε ιδρυθεί, θα μπορούσε να ξεκινήσει ορι

σμένες από τις μελέτες που χρειάζονται (λ. χ. 
για την άρδευση, την αποχέτευση, τις συγκοι
νωνίες). Κατά τη γνώμη μου, μάλιστα, θα πρέ
πει να ιδρυθούν δύο φορείς, ένας για την υλο
ποίηση του πάρκου και ένας για τη διαχείριση. 
Στον δεύτερο θα είναι απαραίτητο να συμμετέ
χουν οι δήμοι και κοινωνικές ή περιβαλλοντικές 
οργανώσεις. Η διευρυμένη συμμετοχή είναι α
πολύτως απαραίτητη- αν το πάρκο γίνει μια

προέκταση του δημόσιου τομέα με ένα διορι
σμένο διοικητικό συμβούλιο, θα ήταν λάθος. 
Οπου το έκαναν δεν "δούλεψε", όπως στο 
Πάρκο Τρίτση, που εγκαταλείφθηκε, ή τον Ελαι
ώνα, όπου δεν έγινε τίποτα».
Τέλος, ο κ. Βάσενχοφεν υποδεικνύει την ανά
γκη η οικοδόμηση του πάρκου να γίνει σταδια
κά. «Θα ήταν τεράστιο λάθος να ανατεθεί στο 
σύνολό της. Αν η οικοδόμηση γίνει σταδιακά,

τότε θα ανεβούν σταδιακά οι αξίες και το κρά
τος θα επωφεληθεί από την υπεραξία. Ηδη οι 
αξίες γύρω από το αεροδρόμιο έχουν ανεβεί. 
Καλό θα ήταν επίσης το κράτος να συμμετέχει 
στο επιχειρηματικό σχήμα, ώστε να διατηρήσει 
ένα μέρος της ακίνητης περιουσίας. Σε κάθε 
περίπτωση όμως πρέπει να πράγματα να προ
χωρήσουν. Εχουν περάσει δέκα χρόνια και δεν 
έχει γίνει τίποτα».

Τέσσερις δήμαρχοι 
για ένα πράσινο πάρκο

Της Ε φ η ς  Χ α τ ζ η ιω α ν ν ιδ ο υ

Με προτάσεις που αφορούν κυρίωε τουε όρουε δόμησηε 
όσο και τον  φορέα διαχείρισηε του μεγάλου χώρου στο 
πρώην αεροδρόμιο του Ελληνικού, οι τέσσεριε δήμαρχοι 
τηε περιοχήε έχουν ξεκινήσει τον δικό τουε αγώνα. Σε α
πόλυτη σύμπνοια οι αιρετοί τω ν  τεσσάρων όμορων δή
μων (Ελληνικού X. Κορτζίδηε, Γλυφάδαε Γ. Θεοδωρόπου- 
λοε, Αλίμου Θ. Ορφανόε και Αργυρούποληε Γ. Ευσταθιά- 
δηε), που εκλέγονται απ’ όλα τα πολιτικά κόμματα, δη
λώνουν την πλήρη αντίθεσή τουε στα  κυβερνητικά σχέ
δια και είναι έτοιμοι να διεκδικήσουν πάση θυσία τη  δη
μιουργία του πρώτου μεγάλου πάρκου τηε χώραε, όπου 
θα φιλοξενεί δραστηριότητεε διαφορετικέε από εκείνεε 
που δρομολογεί το υπουργείο. Ο δήμαρχοε Ελληνικού κ. 
Χρήστοε Κορτζίδηε, μι- 
λώνταε στην «Κ », υπο
στηρίζει ότι «το  σύνολο 
του χώρου πρέπει να 
γίνει πάρκο υψηλού 
πρασίνου με ήπιεε πο- 
λιτιστικέε και αθλητι- 
κέε χρήσειε, χωρίε πο
λεοδόμηση για κατοι- 
κίεε και εμπορικά κέ
ντρα». Εξηγώνταε την 
πρόταση τω ν  δημάρ
χων, ο κ. Κορτζίδηε υ
ποστηρίζει ότι θα μπο
ρούσε να αξιοποιηθεί 
το  υπάρχον δομημένο 
τμήμα του χώρου όπου 
«κάποια από τα  υπάρ
χοντα κτίρια θα μπο- I  
ρούσαν να  γκρεμι
στούν, προκειμένου να 
αντικατασταθούν από 
σύγχρονα. Σε κάθε πε
ρίπτωση, όμωε, να μην κατασκευαστούν τα μεγαθήρια 
που επαγγέλλεται το υπουργείο».

Η τοπική αντίθεση εντοπίζεται κυρίωε στην πολιτική 
επιλογή τηε ολοκλήρωσηε τηε παρέμβασηε στον χώρο με 
αυτοχρηματοδότηση, γεγονόε που σημαίνει την πρό
σκληση και εγκατάσταση ιδιωτών. «Α ν το ελληνικό Δη
μόσιο επιλέξει να  χρηματοδοτήσει τιε επικείμενεε πα- 
ρεμβάσειε από κοινοτικούε και εθνικούε πόρουε, όλα εί
ναι δυνατόν να επανασχεδιαστούν. Καλύτερα να γίνουν 
όλα σε βάθοε χρόνου παρά άμεσα και με ιδιώτεε. Ξέρου
με πολύ καλά ό τ ι με συντελεστή δόμησηε 0,25 -στο σύ
νολο τω ν 5.000 στρεμμάτων- θα προκόψουν 1.350.0000 
τ.μ. δομημένου χώρου. Μια μεγάλη πόλη δηλαδή μέσα σ ’ 
ένα χώρο που όλοι θέλουν να αποκαλούν πάρκο!».

Οσον αφορά τη  διαχείριση του πάρκου, οι δήμαρχοι 
δεν ζητούν κατ’ αποκλειστικότητα τη ν αρμοδιότητα αυ
τή, αλλά προτείνουν τη  δημιουργία τριμερούε φορέα ό
που θα συμμετέχει η τοπική αυτοδιοίκηση, επιστημονι
κοί φορείε (ΤΕΕ, ΕΜΠ) και η κυβέρνηση.

Να σημειωθεί ότι ο υπουργόε ΠΕΧΩΔΕ κ. Γ. Σουφλιάε, 
όταν τον περασμένο Σεπτέμβριο δέχτηκε στο γραφείο 
του τουε δημάρχουε (πριν δώσει τιε προτάσειε για δια- 
βούλευση) ήταν κατηγορηματικόε για τουε όρουε δόμη
σηε του πάρκου, λέγονταε ότι «δεν τιε διαπραγματεύεται, 
γιατί είναι πολιτική επιλογή». Ομωε δέχτηκε να συζητή
σει και άφησε ανοιχτό το  ενδεχόμενο δημιουργίαε τριμε- 
ρούε φορέα διαχείρισηε, σ τον  οποίο θα συμμετέχει και η 
τοπική κοινωνία.


